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Dia mundial de la Sida:
"Sida, parlem-ne"
(Continuació)

(Ve de lap. 1).'. 12 del migdia va tenir lloc a la sala d'actes del
Centre Geriàtricuna taula debat sobre la sida a la nostra comarca,

amb la participació del Dr. Santiago Montull, director del servei
de Medicina Interna de l'Hospital de Granollers, la Dra. Anna

Nadal, de l'àrea de Salut Pública de l'Ajuntament de Granollers,
Mercè Saperas, psicòloga del CAS de Granollers, el Dr. Enric
Pedrol, de la unitat de Malalties Infeccioses i Sida de l'Hospital de
Granollers, i Alberto Cabrera, membre d'una ONG que acull
malalts de sida.

Després d'una introducció a càrrec del Dr. Montull sobre

aspectes generals de la malaltia a la nostra comarca, cadascun dels

participants a la taula rodona va exposar com es treballa des del

seu àmbit en la lluita contra la sida.

Seguidament, va tenir lloc la inauguració oficial de la nova uni

tat d'atenció al pacient amb infecció pel VIH de l'Hospital de
Granollers, acte presidit per l'alcalde i president del Patronat de la

Fundació, Josep Pujadas.
Al vestíbul del Centre Geriàtric es va inaugurar l'exposició

"Sida-Art", que aplegava les obres realitzades per un grup d'artis
tes de Granollers; la mostra va estar oberta fins al dia 9 de desem
bre. Els artistes que hi van col.laborar són Ramon Aumedes, Jordi
Benito, Pere Cornellas, Antoni Cumella, Diosillo, Estel•la Estany,
Salvador Estany, Josep Franco, Joan March, Antoni Saborit,
Vicenç Viaplana i Xavier Vilageliu. L'acte es va cloure amb

l'actuació d'un grup de jazz i
amb un aperitiu per a tots els

assistents.

A la tarda, al local del
GRA, es van organitzar jocs
de rol per als joves i al vespre,
la Big Band de Granollers i
la Coral Polifònica van fer

un concert al Cercle Cultu
ral de la Caixa que va ser

seguit amb entusiasme pels
assistents. Per acabar la jor
nada, es va projectar la
pel.lícula Los amigos de
Peter, al cinema Mundial.

Malgrat que des del

Col.lectiu se senten satis
fets de la resposta que van

tenir tots els actes cele
brats amb motiu del Dia

Mundial de la Sida, el seu objectiu és seguir treballant de forma

multidisciplinària i amb la implicació de diverses institucions per
aconseguir un treball unificat de prevenció.
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Entra en funcionament la Unitat de

"És vital que els nostres

Ens hem reunit amb l'equip de la Unitat de Procès Assistencialde
malalties infeccioses i Sida, recentment inaugurada, perquè ens
expliqui la seva filosofia de treball i les motivacions que han

portatel nostreHospitala crear aquesta UPA. L'equzp està

formatpels Drs. Enric Pedrol i fordi Cuquet, les Dres. Rosa Solé,
Maite Coll i MercèSaperas (psicòloga), la infermera Imma
Pèrnia, l'assistent socialEstherAlmansa i l'administrativa Conxi

Agustz'n. A la xerrada que vam mantenir amb una representació
de també va serpresent eldirector del Servei deMedicina
Interna, elDr. SantiagoMontull. La taxa d'incidència
acumulada de casos de Sida al Vallès Orientalentre 1981 i 1996
oscil.la entre 100 i 199per cada 100.000 habitants. Actualment
es realitza alnostre centre elcontrol i seguiment d'uns 325
pacients infectatspel VIH.

Per què s'ha creat la Unitat de
malalties infeccioses i Sida?

Santiago Montull: Per comen
çar, hem de dir que, des del

punt de vista estrictament

mèdic, l'assistència a aquests
malalts es feia ja com ara. Però

érem conscients que els malalts
de Sida tenen unes altres neces

sitats que van més enllà de
l'assistència mèdica, a les quals
no estàvem donant resposta,
com ara el suport psicològic, un

lloc i unes persones de referèn
cia a les quals dirigir-se quan
sorgeix un problema o es tenen

dubtes i un seguiment molt més
personalitzat del seu procés.
Enric Pedrol: L'activitat

desenvolupada a l'Hospital de
Granollers per al control

d'aquests pacients durant el
1996 va generar 125 ingressos
hospitalaris, 225 sessions de
tractaments parenterals i 800

controls a Consultes Externes.
Un estudi realitzat durant
l'últim trimestre de 1996 va

mostrar que l'1,6% de les visites

a Urgències era degut a aquests
pacients, la qual cosa significa
unes 600 visites l'any. El còm
put de tot això dóna com a

resultat uns 1.750 actes mèdics
relacionats amb aquesta patolo
gia durant el 1996 al nostre
Hospital. La Unitat neix amb

l'objectiu de crear una àrea assis
tencial específica, preparada per

a l'atenció d'aquest tipus de

pacients i atesa per professionals
amb un coneixement elevat del

problema. D'aquesta manera es

pretén evitar la innecessària fre
qüentació d'aquests pacients a

d'altres àrees assistencials, la

repetició innecessària d'explora
cions i les estades hospitalàries
prolongades.
Què aporta de nou la creació

d'aquestaUnitat?
SM: Aporta més accessibilitat al

sistema, una atenció més inte

gral i personalitzada, una major
fiexibilitat assistencial i un lloc i

uns professionals de referència
que faciliten que el malalt senti

que el poden atendre quan té

problemes.
Com es concreta aquesta pres
tació?

EP: Es concreta en un espai físic
propi de la Unitat, que funciona
des d'un quart de nou del matí
fins a les cinc de la tarda. Som
una Unitat que dóna cobertura
a tota mena de tractaments, que
funciona com a consulta externa

per a aquests malalts i que atén

consultes imprevistes que abans
es feien a Urgències. A part dels
horaris establerts, funciona un

contestador automàtic on regis
trem totes les demandes dels
malalts i que ens serveix perquè
la infermera faci un filtratge
previ i prioritzi les consultes.
Semblamolt important la tasca
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